

27 أغسطس، 2024

الشركة القطرية للأنظمة الإلكترونية (تكنو كيو) ش.م.ع.ق



بيان صحفي: للنشر الفوري

بعد اجتماع مجلس إدارتها يوم 27 أغسطس 2024

الشركة القطرية للأنظمة الإلكترونية (تكنو – كيو) ش.م.ع.ق تعلن عن نتائجها المالية للأشهر الستة

المنتهية في 30 يونيو 2024

- حققت الشركة القطرية للأنظمة الإلكترونية (تكنو-كيو) ش.م.ع.ق ("تكنو كيو" او "الشركة") مع مجموعة شركاتها التابعة (مجتمعين ك "المجموعة") إيرادات موحدة بلغت 111.1 مليون ريال قطري، مع أرباح صافية لحصص المساهمين بلغت 12.9 مليون ريال قطري كما في 30 يونيو 2024 ("النصف الأول من عام 2024")، مقارنة بإيرادات قدرها 125.9 مليون ريال قطري وأرباح صافية لحصص المساهمين بقيمة 12.1 مليون ريال قطري كما في 30 يونيو 2023 ("النصف الأول من عام 2023").
- بلغ إجمالي أرباح المجموعة 33.1 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2024 (بهامش ربح بلغ 29.8٪)، مقارنة بإجمالي أرباح قيمتها 32.6 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2023 (بهامش ربح بلغ 25.9٪).
- تمكنت المجموعة من الحفاظ على ميزانية قوية خلال النصف الأول من عام 2024، حيث بلغت إجمالي حقوق الملكية 114.7 مليون ريال قطري، ومستوى ديون منخفض بلغ 1.1 مليون ريال قطري.

الدوحة، قطر، 27 أغسطس 2024 – عقدت الشركة القطرية للأنظمة الإلكترونية (تكنو – كيو) ش.م.ع.ق، الرائدة في تقديم الخدمات المتكاملة في مجال الأنظمة السمعية والبصرية والأمن والإضاءة وحلول الأعمال في قطاع الضيافة في قطر، أول اجتماع لمجلس إدارتها، بعد إدراجها في بورصة قطر - سوق الشركات الناشئة، بتاريخ 26 يونيو 2024. وتعلن الشركة بكل سرور عن نتائجها المالية للأشهر الستة الأولى من السنة المالية 2024، المنتهية في 30 يونيو 2024.

بلغت إيرادات الشركة 111.1 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2024، مقارنةً بإيرادات قدرها 125.9 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2023. وقد أسهمت شركة تكنو كيو للأنظمة الأمنية ذ.م.م، وهي إحدى الشركات التابعة لشركة تكنو كيو، بحوالي 51.1٪ من هذه الإيرادات بفضل خدماتها في مجال الأنظمة الأمنية وأنظمة الجهد شديد الانخفاض

وضمن استمرارية التشغيل، بينما جاءت النسبة المتبقية 48.9٪ من الأنشطة الرئيسية للشركة، التي تشمل الأنظمة السمعية والبصرية وخدمات الضيافة وأنظمة الإضاءة.

وحقق النصف الأول من عام 2024 ربحاً إجمالياً بقيمة 33.1 مليون ريال قطري، بزيادة قدرها 1.4٪ مقارنة بالربح الإجمالي البالغ 32.6 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2023، مع ارتفاع هامش الربح الإجمالية من 25.9٪ في النصف الأول من عام 2023 إلى 29.8٪ في النصف الأول من عام 2024 (بتحسن بلغ 3.9 نقطة مئوية). كما سجل صافي الربح نموًا بنسبة 7.1٪، حيث ارتفع من 12.1 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2023 إلى 12.9 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2024، مما أدى إلى تحسين هامش صافي الربح من 9.6٪ في النصف الأول من عام 2023 إلى 11.7٪ في النصف الأول من عام 2024.

وتواصل تكنو كيو تعزيز مركزها المالي القوي، حيث بلغت حقوق الملكية في ميزانيتها العمومية 114.7 مليون ريال قطري. وخلال نفس الفترة، قللت تكنو كيو تمويلها المصرفي بحوالي 90.8٪ من قيمته السابقة، ليصل إلى 1.1 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2024، بعد أن كان 11.9 مليون ريال قطري في النصف الأول من عام 2023.

وبناءً على التوقعات الاقتصادية المتغيرة باستمرار في قطر، تتطلع تكنو كيو، بتفاؤل، إلى التطورات والفرص المقبلة في قطاع تكنولوجيا المعلومات، الأنظمة المتكاملة وأنظمة الأمن. وقد بلغت قيمة الإيرادات المضمونة للشركة 117.7 مليون ريال قطري حتى 30 يونيو 2024، بفضل مشاريع حكومية كبيرة وأخرى متوسطة إلى كبيرة في القطاع الخاص.

علاوة على ذلك، تتوقع الشركة بدء مشاريع ضخمة في النصف الثاني من عام 2024 وأوائل عام 2025، تتعلق بفعاليات دولية مثل مؤتمر قمة الويب 2025 وسباق الجائزة الكبرى للدراجات النارية وسباق الفورمولا وان، والعديد من الأنشطة الرياضية والثقافية. توفر هذه الفعاليات الدولية فرصًا لتحقيق إيرادات إضافية، خاصة من خلال الشركات التابعة التي تشارك في عطاءات قائمة وذلك لتقديم خدمات متنوعة تشمل التصميم والتنفيذ والدعم طويل الأجل. وبفضل خبرتها التي تمتد إلى 28 عامًا، فإن إدارة تكنو كيو واثقة من قدرتها على الاستفادة من هذه الفرص الناشئة في سوق تكنولوجيا المعلومات والاتصالات والأنظمة الأمنية وخدمات الضيافة والأنظمة المتكاملة. كما أن توسع الشركة في السوق السعودية سيمكّنها من الاستفادة من هذا السوق المتنامي باستمرار، والذي تقوده مشاريع ضخمة تتماشى مع رؤية السعودية 2030.

علق السيد زياد الجيدة، المدير الإداري والشريك المؤسس لشركة تكنو كيو، على نتائج النصف الأول من العام قائلاً: "يسعدنا أن نعلن عن استمرارنا في تحقيق نتائج مالية قوية هذا العام. وعلى الرغم من التحديات التي يشهدها السوق، نجحنا في تجاوز صافي الدخل للعام الماضي حيث ارتفع من 12.1 مليون ريال قطري إلى 12.9 مليون ريال قطري. كما عملنا على تقليص اقتراضنا من البنوك، مما أسهم في تعزيز استقرارنا المالي. تؤكد هذه النتائج قدرتنا على الصمود والتزامنا بتقديم قيمة للمساهمين".

يتم تداول أسهم شركة تكنو كيو تحت رمز "TQES" ورقم التعريف الدولي للأوراق المالية (ISIN) QA000IGXG507.

لمزيد من المعلومات والتفاصيل حول شركة تكنو كيو، برجاء زيارة موقع الشركة <https://www.technoq.com> أو التواصل مع قسم علاقات المستثمرين عبر البريد الإلكتروني: investorrelations@technoq.com.

معلومات مهمة:

تم إعداد هذا البيان الصحفي من قبل الشركة القطرية للأنظمة الإلكترونية (تكنو – كيو) ش.م.ع.ق لأغراض إعلامية فقط، ولا يشكل عرضاً أو دعوة أو طلباً لشرء أو الاشتراك في أسهم أو أوراق مالية أخرى، ولا يُعتبر توصية بالاستثمار في أي منها. كما أنه ليس شاملاً ولا يمكن الاعتماد عليه في اتخاذ قرارات استثمارية.

نُشرت المعلومات الواردة في هذه الوثيقة بنية حسنة، لذا لا تقدم الشركة أي ضمانات أو تأكيدات (صريحة أو ضمنية) بشأن دقة أو اكتمال هذه المعلومات. ولا تتحمل الشركة أو الشركات التابعة لها، بما في ذلك مديريها ومكاتبها وشركائها وأعضائها وموظفيها ووكلائها ومستشاريها، مسؤولية عن أي عواقب قد تنجم عن استخدام هذه المعلومات أو اتخاذ قرارات بناءً عليها. ولا تتعهد الشركة بتوفير أي معلومات إضافية أو تحديث البيان الصحفي أو تصحيح أي أخطاء قد تظهر لاحقاً.

المعلومات الواردة في هذا البيان الصحفي ليست حقائق بل تعتمد على التوقعات والتقديرات والآراء والمعتقدات الحالية للشركة، وقد تتغير هذه التوقعات بسبب عوامل غير مؤكدة وتؤثر على النتائج، لذا لا يجب الاعتماد عليها. كما يتضمن البيان الصحفي تقديرات مستقبلية قد تختلف بشكل كبير عن الأحداث أو النتائج أو الأداء الفعلي للشركة.

لم يتم تقديم هذا البيان الصحفي للحصول على الموافقة من هيئة الأوراق المالية القطرية أو من أي هيئة تنظيمية أخرى في أي دولة أو ولاية قضائية.

Qatar Electronic Systems Company (Techno Q) QPSC



Press release: for immediate release

Post its Board of Directors Meeting on 27 August 2024

Qatar Electronic Systems Company (Techno Q) QPSC Announces its Financial Results for the Six Months ending on 30 June 2024

- Qatar Electronic Systems Company (Techno Q) QPSC (“**Techno Q**”) along with its portfolio of subsidiaries (together as the “**Group**”) achieved a consolidated revenue of QAR 111.1 million and net profit to equity shareholders of QAR 12.9 million as at 30 June 2024 (“**H1 2024**”), as compared to QAR 125.9 million revenue and QAR 12.1 million net profit to equity shareholders as at 30 June 2023 (“**H1 2023**”).
- The Group achieved a gross profit of QAR 33.1 million in H1 2024 (29.8% gross margin) as compared to gross profit of QAR 32.6 million in H1 2023 (25.9% gross margin).
- The Group maintains a strong balance sheet in H1 2024 with total equity of QAR 114.7 million and low debt totaling QAR 1.1 million.

Doha, Qatar, 27 August 2024 – Qatar Electronic Systems Company (Techno Q) QPSC (“**Techno Q**” or the “**Company**”), a regional Systems Integrator specializing in Audiovisual, Security Systems, Lighting Systems, and Hospitality Business Solutions in Qatar, held its first board of directors meeting post its listing on Qatar Stock Exchange Venture Market on 26 June 2024. The Company is therefore delighted to announce its financial results for the first six months of the financial year 2024 ended 30 June 2024.

Techno Q achieved a revenue of QAR 111.1 million in H1 2024, compared to a revenue of QAR 125.9 million in H1 2023. The majority of the revenue, approximately 51.1% was generated by Techno Q’s subsidiary Techno Q Security Systems WLL (“**TQSS**” or the “**Subsidiary**”) from its ELV and continuity assurance services (security systems). The remaining 48.9% was generated by the Company’s main activities relating to AV, continuity assurance services, hospitality services and business solutions and lighting systems.

The H1 2024 performance translated into a gross profit of QAR 33.1 million, a 1.4% growth over H1 2023 gross profit of QAR 32.6 million and an improvement in gross margins from 25.9% in H1 2023 to 29.8% in H1 2024 (3.9 percentage points improvement). Similarly, net profit has also witnessed a growth of 7.1% increasing from QAR 12.1 million in H1 2023 to QAR 12.9 million in H1 2024 resulting in a net margin improvement from 9.6% in H1 2023 to 11.7% in H1 2024.

Techno Q continues to be in a strong financial position with its balance sheet showing a total equity of QAR 114.7 million. During the same period, Techno Q significantly reduced its bank

financing by approximately 90.8% of its previous value, to reach QAR 1.1 million in H1 2024 down from QAR 11.9 million in H1 2023.

Based on the ever-evolving economic outlook of Qatar, Techno Q views the forthcoming developments and opportunities in the Qatar ICT, systems integration and security systems sector with optimism. As of 30 June 2024, the Company had a secured backlog of revenues totaling QAR 117.7 million driven by large governmental projects as well as medium to large private sector projects.

Furthermore, the Company expects large projects to commence in the latter part of 2024 and early 2025 relating to international events such as the Web Summit 2025, MotoGP, Formula 1 Grand Prix, and various other sporting and cultural events. Such large international events present potential additional revenues, especially through the Subsidiary to engage in active bids to deliver its services ranging from design and implementation services to long-term support services. Based on its 28-year long experience, Techno Q's management is confident of their capability of capitalizing on these emerging opportunities in the ICT, Security Systems, Hospitality Business Solutions and Systems Integration market. Additionally, following the expansion into the Saudi market, the Company will be taking advantage of the ever-growing Saudi market driven by mega projects in line with Saudi vision 2030.

Mr. Zeyad Al Jaidah, co-founder and managing director of Techno Q, commented on the Company's half yearly performance stating the following: "We are delighted to announce our ability to maintain strong financials this year. Despite the challenging market conditions, we were able to exceed last year's net income, growing from QAR 12.1 million to QAR 12.9 million. Additionally, we successfully reduced our borrowing from banks, further solidifying our financial stability. These achievements underscore our resilience and commitment to delivering value to our stakeholders."

Techno Q' shares are traded under the trading ticker "TQES" and under the international Securities Identification Number (ISIN) QA000IGXG507.

For further information and respective details on Techno Q, please visit <https://www.technoq.com/> or contact investor relations at investorrelations@technoq.com

Important information

This press release has been prepared by Qatar Electronic Systems Company (Techno Q) QPSC (the "Company") for informational purposes only. This press release does not constitute an offer or invitation or solicitation of any offer to subscribe for or purchase of, shares or other securities or a recommendation to invest in any shares or other securities. This press release is not intended to be relied upon as the basis for an investment decision, and is not, and should not be assumed to be complete. It is provided for information purposes only.

Whilst the information in this document has been published in good faith, the Company does not provide any guarantees, representations, warranties or other assurances (express or implied) regarding the accuracy or completeness of this information. The Company, its affiliates and any of its or their respective directors, offices, partners, members, employees, agents or advisors assume no liability or responsibility and owe no duty of care for any consequences of any person acting in reliance on the information contained in this press release or for any decision based on it. The Company does not undertake to provide access to any additional information or to update this press release or to correct any inaccuracies which may become apparent.

Statements contained in this press release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions, and beliefs of the Company. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and reliance should not be placed thereon. In addition, this press release contains "forward-looking

statements". Actual events or results or the actual performance of the Company may differ materially from those reflected or contemplated in such forward-looking statements.

This press release has not been submitted to approval by the securities regulatory authority of Qatar or any other state or jurisdiction.

Press Release End